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Olympische Spelen Tekst: Richard Hassink

oen Kaj Hendriks in 2006 met zijn 
studie geneeskunde begon, had hij 
er geen idee van dat hij zes jaar later 
voor Nederland vijfde zou worden 
op het olympische onderdeel vier-
zonder-stuurman in Londen. Sterker 
nog, hij had toen nog geen meter 
geroeid. “Tot die tijd had ik veel 

gevolleybald en was ik eigenlijk op zoek naar 
een nieuwe uitdaging. Twee oude buurjongens 
van mij uit Wageningen waren gaan roeien bij 
het Utrechtse Triton en vertelden me dat hun 
roeivereniging op zoek was naar grote, sterke 
jongens.” Hendriks ging op een roeiapparaat bij 

Triton zitten en bleek er talent voor te hebben. 
Vanaf dat moment ging zijn sportcarrière als 
een speedboot.

Bij beachvolleybalster Madelein Meppelink 
verliep die carrière iets minder stormachtig. Als 
meisje van 8 begon zij in de zaal met volleybal 
en speelde zij zichzelf al snel in de kijker. “Op 
een gegeven moment vroeg een trainer me of 
beachvolleybal iets voor me zou zijn. Nadat ik 
dat had uitgeprobeerd, was ik eigenlijk meteen 
verkocht. Het mooie vind ik dat je maar met z’n 
tweeën bent waardoor je bij elke rally betrok-
ken bent. Nadeel is dat je je niet kunt verschui-
len als het even wat minder gaat, maar dat is 
ook wel weer goed, want dan word je gedwon-
gen je daar overheen te knokken.”

Ook Maarten Brzoskowski begon jong met  
zijn sport. “Mijn oudere broer was lid van  
zwemvereniging Brabantse Dolfijnen in Best  
en als hij moest trainen, zat ik vaak langs de 
kant te kijken. Toen ben ik maar mee gaan 
trainen.” Ook Brzoskowski bleek getalenteerd, 
zelfs zo getalenteerd dat hij een jaar bij PSV – de 
beroemde zwemvereniging uit Eindhoven die 
toppers als Pieter van den Hoogenband, Inge de 
Bruijn en Ranomi Kromowidjojo heeft voort-
gebracht – mocht komen trainen. “Klinkt mis-
schien cliché, maar ik voel me echt vrij in het 
water. Ik vind het heerlijk om water te verplaat-
sen en om de strijd met anderen aan te gaan.”

< 

Roeier Kaj Hendriks is in zijn sport vooral 
bezig met het verleggen van zijn eigen 
grenzen. “Ik houd ervan om veel werk  
te verzetten. Dat is ook mijn taak. In de 
boot zit ik altijd in het middendeel, in 
het powerhouse, waar veel kracht moet 
worden geleverd. Dat heeft er ook mee 
te maken dat ik technisch niet zo’n 
begaafde roeier ben, omdat ik pas op 
latere leeftijd ben begonnen.” Toch moet 
ook Hendriks tijdens een race waarin 
hij helemaal kapot gaat, technisch en 
gelijk met de teamgenoten blijven roeien, 
anders raakt de boot uit koers. “Dat is een 
kwestie van veel trainen, van veel uren 
maken.” Hendriks komt met gemak aan 
25 trainingsuren per week. 

Ook Brzoskowski en Meppelink hebben 
een trainingsomvang van zo’n 25 tot 30 
uur per week. Hoe kun je die combineren 
met een voltijdopleiding? “Dat is heel 
lastig”, zegt Madelein Meppelink. “De 
faculteit in Groningen en later in Utrecht, 
stelde zich heel flexibel op. Tentamens 
kon ik vaak op een later moment doen, 
maar toch heb ik er redelijk lang over 
gedaan om mijn bachelor af te ronden: 
zeven jaar. De uitdaging om ook nog mijn 
master te halen, vond ik dan ook iets te 
groot. Ik ben nu te druk met sporten.” 

Hendriks haalde zijn bachelor juist vrij 
snel, maar liep vast in de masterfase 
tijdens de co-schappen. “Als je van  
’s ochtends acht tot ’s avonds zes in het 
ziekenhuis zit, lukt het gewoon niet om 
je trainingsuren te maken.” Toch liep 
Hendriks na de Spelen van 2012 twee co-
schappen: neurologie en psychiatrie. Nu 
met Rio voor de deur, richt hij zich alleen 

maar op zijn sport. Dat geldt ook voor 
zwemmer Brzoskowski, derdejaars fysio-
therapie. “Tot het begin van dit studiejaar 
liep ik op schema, maar dit jaar moest ik 
een minor bij een andere onderwijsinstel-
ling doen en stage lopen, en ja, dat lukt 
dan niet.” Brzoskowski merkt dat er door 
studiegenoten wordt meegeleefd maar be-
speurt ook weleens ergernis. “Bij groeps-

opdrachten is het lastig afspraken maken 
met mij. Trainingen kan ik echt niet af- 
zeggen, maar ik wil ook niet meeliften  
bij die groepsopdrachten.”

Meppelink zegt over de keerzijde van 
de combinatie topsport bedrijven/stu-
deren: “Doordat ik vaak maar één keer 
per week in de collegebanken zat en de 
rest thuis deed, leerde ik ook nauwelijks 
studiegenoten kennen. En omdat je een 
ander tempo dan de meesten hebt, zie je 
ook steeds weer nieuwe mensen.”

Brzoskowski, Meppelink en Hendriks 
hebben tijdens hun studie- en topsport-
carrière veel gehad aan hun doorzet-
tingsvermogen. “Even geen zin hebben, is 
geen optie”, zegt Hendriks. Brzoskowski 
geeft toe dat hij weleens moe is, maar 
dat dat nooit een reden is om iets niet te 
doen. “Je hebt een doel voor ogen en daar 
ga je dan voor, of dat nu een wedstrijd 
of een tentamen is.” Volgens Meppelink 
haalt niet elke topsportende student de 
finish van zijn of haar opleiding. “Ik heb 
verschillende keren collega-topsporters 
zien vastlopen.”

Heeft het drietal wat aan de studie in 
hun sport? “Ja, zegt Meppelink lachend, 
“ik weet nu alles van bepaalde, stimule-
rende middelen. Nee zonder gekheid, 

Medaille
kandidaten

In de Nederlandse equipe voor de Olympische Spelen 2016 
zitten ook sporters met een (para)medische achtergrond. 
Roeier Kaj Hendriks (geneeskunde), zwemmer Maarten 
Brzoskowski (fysiotherapie) en beachvolleyballer Madelein 
Meppelink (farmacie) dromen van goud in Rio de Janeiro. 
“Als je daar wint, weet je dat je iedereen hebt verslagen 
tijdens hun sterkste moment.”

T
‘Je hebt een doel 
voor ogen; of dat 

nu een wedstrijd of  
een tentamen is’



ArtsenAuto026 juni 2016 ArtsenAuto 027juni 2016

Olympische Spelen

door mijn studie farmacie heb ik geleerd 
wat bepaalde stoffen met je lichaam 
doen. Bijvoorbeeld dat bij kleine ontste-
kingen ibuprofen heel werkzaam is en 
dat je bij hoofdpijn beter af bent met een 
paracetamol.” Brzoskowski kan sinds een 
paar jaar de fysiotherapeuten in het medi-
sche begeleidingsteam beter volgen. “En 
als ze me iets uitleggen, kunnen ze ook 
wat dieper op de stof ingaan.” Doordat 
Hendriks veel weet over het menselijk li-
chaam kan hij overbelasting en bepaalde 
blessures net iets beter plaatsen. “Als ik 
dan ergens een pijntje heb, begrijp ik 
waar het vandaan komt en wat ik eraan 
kan doen. Ook mijn kennis van voeding 
helpt bij mijn voorbereiding op een 
wedstrijd.” Andere roeiers komen vrijwel 
nooit met een kwaaltje bij hem. “Dat 
komt misschien ook doordat we deels con-
currenten zijn. In de acht-met-stuurman 
zijn minder plekken dan roeiers. Op zo’n 
moment wil je liever niet dat een andere 
roeier weet wat je mankeert en zoek je 
misschien eerder de bondsarts op.”

De drie Olympiagangers worden voor en 
tijdens de Spelen omringd door fysiothe-
rapeuten, artsen en diëtisten. Meppelink 
krijgt samen met beachpartner Marleen 
van Iersel ook begeleiding op mentaal 
vlak. “Mental coaching is heel belangrijk 
in deze sport. Beachvolleybal is een soort 
schaakwedstrijd, iedereen heeft zijn 
zwakke plekken en die zoekt je tegen-
stander continu op. Dat maakt het men-
taal heel zwaar. Daarom zijn de meeste 
spelers pas op hun top rond hun 30ste.”

Rijk wordt het trio niet van de sport, 
waarschijnlijk ook niet als ze straks 
een plak halen op de Spelen.  Ze krijgen 
dankzij hun A-status een vergoeding van 
NOC*NSF en hebben veelal een sponsor-
contract waardoor ze nog wat extra 
inkomsten genereren. “Maar het is geen 
vetpot”, zegt Brzoskowski, “absoluut niet 
vergelijkbaar met wat voetballers verdie-
nen.” Meppelink heeft allang bedacht 
dat ze na haar sportcarrière gewoon een 
baan moet zoeken. “En dat is helemaal 
prima, want ik moet er niet aan denken 

om op mijn 34ste te gaan rentenieren.”
Voor zwemmer Brzoskowski worden 

het zijn eerste Spelen. Meppelink en 
Hendriks hebben het circus al eens 
meegemaakt in Londen. “De Olympische 
Spelen zijn het hoogst haalbare voor een 
sporter. Als je daar wint, dan weet je dat 
je iedereen op het sterkste moment hebt 
verslagen”, zegt Hendriks. Meppelink had 
zich vier jaar geleden ingeprent dat het 
een gewoon toernooi was, maar kwam 
daar snel van terug. “De sfeer tijdens de 
Spelen is anders en de media-aandacht is 
enorm.” Ze bewaart mooie herinneringen 
aan de eerste wedstrijd in het beachvol-
leybalstadion bij Buckingham Palace. 
“Mensen gingen echt uit hun dak. Dat 
was een kippenvelmoment.” 

Laten we er optimistisch van uitgaan 
dat zo’n moment zich diverse malen gaat 
voordoen deze zomer. Bij alle drie de spor-
ters en bij voorkeur tijdens het horen van 
het Wilhelmus aangezien dat betekent 
dat ze de concurrentie verslagen hebben. 
Op het moment dat die het sterkst was.
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Maarten Brzoskowski (20)

Onderdeel Zwemmen, 400 m vrije slag en  
4 x 200 m estafette vrije slag
Eerdere deelnames 0
Olympisch doel Finaleplek 400 m
Beste prestatie 6de EK korte baan 200 m 
en 400 m, Netanja, Israël, 2015
Studie Fysiotherapie sinds 2013, Fontys 
Eindhoven
Afgestudeerd Naar verwachting in 2018
Maatschappelijke toekomst “Fysio-
therapeut, dat wil ik al worden sinds de  
2de klas van de middelbare school.”

Madelein Meppelink (26)

Onderdeel Beachvolleybal, met  
Marleen van Iersel
Eerdere deelnames 1 (9de, Londen 
2012, met Sophie van Gestel)
Olympisch doel Medaille
Beste prestatie 1ste EK Cagliari, Italië, 
2014 (met Marleen van Iersel)
Studie Bachelor farmacie, RUG en UU, 
afgerond: 2014
Maatschappelijke toekomst “Een baan 
bij de Dopingautoriteit, of de management-
kant maar dan wel een baan met raakvlak-
ken met sport en farmacie.”

Kaj Hendriks (28)

Onderdeel Roeien, acht-met-stuurman
Eerdere deelnames 1 (5de vier-zonder-
stuurman, Londen 2012)
Beste prestatie 1ste WK vier-zonder-
stuurman, Chungju, Zuid-Korea, 2013
Olympisch doel Medaille
Studie Geneeskunde sinds 2006, nu bezig 
met master, Universiteit Utrecht
Afgestudeerd Naar verwachting in 2019
Maatschappelijke toekomst “Sportarts 
of militair arts en daarnaast lijkt expeditie-
arts me heel avontuurlijk.”

et businessplan van Marc  
Daemen (43), kinderarts 
Renate Schulenberg, anesthe-
sioloog-intensivist Michiel 
Bussink en Annette Meijer, 

manager VvAA Verzekeringen voor Zorg-
ondernemingen, is mede gebaseerd op 
Watson, de supercomputer in Amerika. 
Deze computer interpreteert in spreek-
taal gestelde vragen, start een zoektocht 
in een enorme bulk data, legt verbanden 
en geeft een op betrouwbaarheid getoetst 
antwoord. “In het zorgconcept dat wij 
hebben ontwikkeld, draait het ook om big 
data, patiëntdata in ons geval, en compu-
teralgoritmen”, zegt Daemen. “Die data 
willen we aanwenden om rugpatiënten 
efficiënter door de keten te loodsen en 
sneller van hun klachten af te helpen.”

Als neurochirurg heeft Daemen in zijn 
werk veel te maken met rugpatiënten. 
“De medische behandeling van rug- 
klachten vraagt om betere afstemming 
en doelmatigheid”, weet hij. “Dagelijks 
hoor ik verhalen van patiënten over de 

lange weg die ze al hebben afgelegd om 
van hun klachten af te komen. Ze vertel-
len hoe groot hun hoop is dat het einde 
van hun zoektocht eindelijk in zicht is.” 

Daemens groepsgenoten hebben geen 
directe link met deze patiënten, maar  
de diverse samenstelling van de groep  
is volgens de neurochirurg van grote  
toegevoegde waarde geweest bij de ont-
wikkeling van Spine2Go. “De meeste me-
disch specialisten zijn nogal individualis-
tisch ingesteld en bij deze MBA-opleiding 
word je gedwongen intensief samen te 
werken. Dan lig je weleens met elkaar in 
de clinch. Maar dat is alleen maar goed. 
Dynamiek in discussies en evaluaties 
bevordert de creativiteit.”

Patiëntparticipatie 
Het tweede deel van de naam van het 
project, ‘2Go’, verwijst naar participatie. 
“Het is de bedoeling dat de rugpatiënt 
participeert en zelf via computer of te-
lefoon gegevens aanlevert en bijhoudt”, 
legt Daemen uit. “Sinds wanneer heeft 

hij pijn? Wanneer heeft hij pilletje X  
gekregen en wanneer pilletje Y ge-
nomen? Wat was het effect? Op welk 
moment is hij naar de fysiotherapeut 
gegaan? Wanneer kwam de psycholoog 
erbij? Als we van veel rugpatiënten deze 
data hebben, kunnen we op basis daar-
van een patiënt met bepaalde karakte-
ristieken direct verwijzen naar de juiste 
zorgverlener. Mogelijk is de psycholoog 
of een operatie onnodig. Behalve dat 
dat goed is voor patiënten, levert het 
aanzienlijke besparingen op.”

Daemen noemt dit een geweldige  
manier van geneeskunde bedrijven.  
“Geneeskunde is vaak anekdotisch;  
je hoort van een collega dat een operatie 
of medicijn succesvol is bij een bepaal- 
de klacht of dat de werking van een  
medicijn of behandeling wetenschap-
pelijk is aangetoond. Met big data ben  
je minder afhankelijk van de anekdote 
en de wetenschap. Deze vorm van 
geneeskunde gaat een enorme vlucht 
nemen de komende jaren.” 

Value Based Health Care
Ook verzekeraars juichen het gebruik 
van big data toe, weet Daemen. “We  
gaan steeds meer toe naar Value Based 
Health Care. Oftewel: de verzekeraar 
betaalt niet voor een behandeling die 
een patiënt ondergaat, maar voor de 
gezondheidswinst die is bereikt. In ons 
concept kan een patiënt bijvoorbeeld 
aangeven hoeveel pijn hij ervaart. Zo 
kun je eenvoudig een pijnreductie aan- 
tonen en daaraan een financierings-
model koppelen.” 

In het projectplan passeert een aantal 
mogelijke business- en verdienmodellen 
de revue, maar daarover wil Daemen 
niet zo veel kwijt. En daar heeft de 
neurochirurg een goede reden voor: de 
projectgroep onderzoekt op dit moment 
de mogelijkheden om Spine2Go in de 
markt te zetten. “We zijn overtuigd van 
het idee”, zegt Daemen. “Een startup 
neerzetten kost veel tijd en we hebben 
ook allemaal ons eigen dagelijkse werk, 
maar het zou zonde zijn als dit plan in 
een la verdwijnt.” 
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Tekst: Martijn Reinink 
Beeld: De Beeldredaktie/Marco Vellinga Ondernemen

Besparen met big data 
Neurochirurg Marc Daemen en zijn groepsgenoten hebben hun 
VvAA Master of Business Administration (MBA) afgerond met  
een 9 voor hun businessplan Spine2Go. Een zorgconcept voor 
rugpatiënten dat ze nu in de markt willen zetten.


